
 

Jan Willems uit Nijverdal wederom winnaar van Limoges! 

 Jan Willems pakte in 2022 met zijn Marly de eerste van Limoges en doet dit huzaren kunstje over in 

2023. In 2022 draaide Jan net iets voor 08.00, maar nu zit hij al om 05.21. De jaarling doffer 22-

8152714 vloog zijn eerste overnachtvlucht en nu gelijk ook zijn laatste, want Jan gaat deze doffer 

koppelen op de Marly, een prachtige koppeling. Jan heeft nog een broer en daar wordt wel verder 

mee gevlogen. Dat beide duiven niet alleen in de VNCC de kop pakten blijkt uit het feit dat Marly 

vorig jaar tweede werd in de NU en de 22-714 is dit jaar de eerste van de NU. Niemand had echt 

verwacht dat met de heersende NO winden duiven de nacht zouden trotseren, maar twee duiven 

deden het wel. De duif van Jan en de duif van Hans Radstaak, deze liefhebber draaide om 05.55 zijn 

tweejarige duif en werd daarmee tweede van Limoges. Vorig jaar zag Jan zijn winnende duivin niet 

vallen, hij haalde net een bakkie. Voor dit jaar geldt het zelfde, Jan was er wel uit, maar heeft een 

pijnlijk knie. Het lopen gaat daardoor wat minder snel en juist voordat Jan naar buiten wilde gaan, 

viel de doffer. Hij zat al een kleine minuut in de klok. Jammer, want een duif zien komen, laat je 

duivenhart sneller kloppen, of niet soms? De 22-714 bezit veel Jellema-bloed ( lijn New Jade, Saar, 

Zwart Goud, Orion ) vermengt met Rekker-Westra en van Vilteren.  

 Profetische woorden? 

De vrijdag, toen de duiven werden gelost om 13.00 kon men ook inkorven voor Tienen. Ik sprak in 

het Nic-Borne nog met Jan, het ging over vorig jaar en hoe  klein de kans is dat Jan dit opnieuw zou 

doen. Vrolijk werd er al lachend toch een afspraak gemaakt over wanneer ik langs zou komen. Ik gaf 

aan dat zondag niet kon, maar maandagmiddag zou kunnen, natuurlijk koffie met gebak. Jan zei 

lachend dat hij hiervoor zou zorgen, niet vermoedend dat een jaarling doffer deze hypothetische 

afspraak zou omzetten in werkelijkheid. Jan, ik zie dat tweederde van je ingekorfde duiven jaarlingen 

zijn, is dat niet een groot risico? Mijn duiven hebben als jong driekeer 500 km gevlogen, naar mijn 

mening hebben ze dan voldoende ervaringen kunnen opdoen om ook een vlucht als Limoges ( 811 

km ) met succes af te werken. Dit feit en het gegeven dat ik minder duiven wil gaan houden, heb ik 



besloten om jaarlingen voor deze vlucht in te korven, ondanks de stevige NO-wind. Tevens zijn  ze 

van af het begin elke week de mand in gegaan, daarna nog een keer via Kerkdriel een zondag-vlucht 

van 300 km en had ik ze zelf ook nog een keer afgericht ( Amersfoort). Bij deze africhting ging het wel 

even mis, mijn duiven kwamen tussen duiven uit Friesland, waardoor het niet gemakkelijk ging. Al 

met al was ik wel positief gestemd over mijn jaarlingen, ik wil graag dat ze zoveel mogelijk ervaringen 

opdoen, zodat ze de rest van hun vliegcarrière met succes kunnen volbrengen. De jaarlingen gaan 

maximaal tweekeer mee dit jaar. 

Hoe worden de duiven voorbereid? Ze gaan driekeer per dag los: in de ochtend, in de middag, beide 

zijn vrije trainingen. Rond half negen in de avond gaan ze nog een keer los,maar dan verplicht een 

uurtje trainen. Ik zag in de week voor het inkorven, dat ze bleven doorvliegen en pas laat vielen. Dat 

doen ze niet als ze niet 100% zijn, qua conditie. Mijn winnende jaarling doffer ( 22-714 ) ging op een 

bijzondere stand de mand in. Hij had zich gepaard met twee duivinnetjes en had aan de linkerzijde en 

aan zijn rechterzijde een schaal staan ( zie foto ). Dus hij was er mooi druk mee, het ging mij zelfs iets 

te erg, vandaar dat ik de schalen heb verplaatst naar onderen. Bij het inkorven zaten ze met zijn 

drieën in een schaal, mijn inziens motivatie genoeg voor deze doffer om weer snel thuis te zijn. Ik 

heb de twee duivinnetjes niet ingekorfd, ze hadden nog geen eitje gelegd. De duiven worden 

meermaals per dag gevoerd, alles wat ze eten is meegenomen volgens Jan. Hij pas de porties wel 

aan, want je moet ook niet overdrijven, maar duiven blijven vaak eten als er vers voer wordt 

gegeven. Voer van een dag oud wordt vaak niet meer aangeraakt. Ondanks dat Jan Jelle Jellema   

(dierenarts ) ondersteunt bij de verzorging van zijn duiven is er geen medische check uitgevoerd voor 

het inkorven. Hier was geen aanleiding voor volgens Jan.  

Dat Jan veel van zijn duiven eist blijkt wel uit het feit dat tweejarigen die er mooi op staan kandidaat 

zijn voor St.Vincent. Jan, welke entingen hebben de duiven gehad? In januari geënt tegen paratyfus 

en de verplichte enting tegen PMV. Tegen pokken wordt niet geënt. Doe je nog wat extra’s als de 

duiven terug zijn van de vlucht? Nee, gewoon doorgaan met waarmee je gestopt bent. Ze krijgen 

Allerhande, zwaar voer en op de vierde dag paddy. Jan, is er nog wat veranderd t.o.v. vorig jaar? Ja, 

er is een vlieghok bijgekomen, waar eerst de jongen zaten. Alle hokken staan met elkaar in een open 

verbinding, tussendeuren worden niet gesloten. Duiven mogen zelf beslissen waar ze willen nestelen 

en dat betekent dat Jan soms vijf hokken door moet lopen om een bepaalde duif te vinden. Best een 

klus met 70 vliegduiven, maar Jan gaat verminderen, het moet leuk blijven.  

Marcel, de zoon van Jan, heeft enkele jaren geleden besloten om het legioen van duivenmelkers te 

komen versterken. Marcel heeft vooral zijn oog laten vallen op de one-loft-race en de eerste leuke 

successen zijn al geboekt. Marcel heeft het voordeel dat hij kan voortborduren op de kwaliteit aan 

duiven waarover Jan beschikt en de duivenkennis van zijn vader. Beiden kunnen fijn genieten van de 

prestaties van hun duiven en met deze twee speltypes kun je het hele jaar door met duiven spelen. 

Dat kan leuke en leerzame gesprekken op leveren tussen vader en zoon.   

VNCC Klaas Mulder (klaas.bb56@kpnmail.nl) 



Hans Radstaak en zijn compagnon Peter pakten hun eerste duif om 05.55. Helaas zag Hans haar niet 

vallen, hij was om 04.30 opgestaan en zag de melding van Jan Willems. Zo rond 05.50 moest Hans 

even iets dringend doen, de natuur riep en liep naar binnen, daar kreeg hij een melding dat er een 

duif was geconstateerd, het was zijn tweejarige duivin. Peter belde direct en beide liefhebbers waren 

totaal verbaasd. Je hoopt altijd op een vroege, maar als hij bij jou valt, dan is het even schrikken. De 

winnende duivin 21-1717299  liet al de gehele winter zien dat ze met kop en schouders boven de rest 

uitstak qua gezondheid en vliegen. Deze duivin komt uit de beste bloedlijnen van Batenburge-van de 

Merwe, lijn Witbuik ( ingeteeld) x lijn New Laureaat x Kleine Jade. Hans en Peter zijn dit jaar 

begonnen met totaal weduwschap, 30 duivinnen en evenveel doffers, maar of ze dit volhouden is 

een vraag. Het nestspel heeft ook zijn mooie kanten. De duivinnen vliegen momenteel een half uur 

snoeihard hun trainingsvluchtjes en zijn voorbereid via de programmavluchten, als laatste zondag 

nog mee op Giesbeek op een vlucht van ongeveer 150 km. Een week voor het inkorven zijn ze 

dinsdagavond om 22.00 nog bij Nanne Wolff geweest voor een laatste controle. Nanne zag weinig 

aan de duiven, maar vond wel een luchtweginfectie, hier werd op woensdag en donderdag 

preventief voor gekuurd. Alle negen duiven waren weer thuis rond 15.00 zaterdags. De jongens 

hebben een nieuw hok ( Van Zon model), maar de ren werd als te klein ervaren. Deze hebben ze 

uitgebreid van 1 m naar 2.20, zodat ze ook meer jonge duiven op één hok kunnen plaatsen. Hierdoor 

sparen ze een hok uit, die dan weer voor de ouden beschikbaar komt. Altijd bezig om te 

optimaliseren. 

 



 

Voor de derde duif zien wij Hendri Hoeks op de uitslag staan, maar ook de vierde duif is van hem. 

Hendri had nog geen duiven verwacht, gezien het feit dat in het midden van het land rond 07.22 een 

duif was gemeld. Dan houd je nog geen rekening met een duif, echter om 07.48 viel de 21-1492966 

op de valplank en verraste hiermee zijn baasje. Nog geen 7 minuten later meldde nummer twee zich. 

Door deze tijden pakte Hendri plaats 3 en 4 in de VNCC, in de Nu zijn het ook vroege duiven. 

Opmerkelijk is het verhaal over de opleiding van de duiven. De jonge duiven van 2021 werden in hun 

geboortejaar niet gespeeld wegens een ziekte op het hok. Nadat men de oorzaak had ontdekt en de 

juiste behandeling kon plaatsvinden werden de duiven rustig zelf afgericht in het voorjaar van 2022. 

Daarna meegegeven aan oefenvluchten voor jonge duiven, waar ook ouden voor ingekorfd mochten 

worden.  In 2023 alle programmavluchten gehad, zodat de duiven ongeveer 1400 km in de vleugels 

hadden voor Limoges. Hendri laat de duiven uitvliegen, maar duiven met weinig ervaring vliegen niet 

erg lang, ongeveer 10 minuten. Mede door de NO-wind heeft Hendri zijn duiven gespaard, zodat ze 

voldoende reserves hebben voor de zware vluchten. De duiven werden ingekorfd op eitjes van 12-14 

dagen en brachten in februari de jongen groot van de kwekers. Daarna gescheiden ingespeeld. 

Opvallend is het dagboek wat Hendri bijhoudt. Elk detail schrijft hij op en hij voelt een hechte band 

met zijn duiven, voor Hendri zijn duiven geen wegwerp artikel. Deze liefhebber heeft een eigen lijn 

opgebouwd, hoofdzakelijk gevormd uit zijn beste prestatieduiven. Als je op tijd je beste duiven naar 

het kweekhok doet, heb je meer kans op succesvolle nakweek en dat heeft zich al bewezen op het 

hok van Hendri. Al bijna 20 jaar komen de nazaten uit de lijn van twee topkoppels met veel TT 

vermeldingen. De inbreng van nieuwe duiven gebeurt zeer bedachtzaam en is zeer beperkt. Wordt 

het niet wat dan worden ze verwijderd. De 21-966 komt uit een doffer van Jelle Jellema en is een 

nestbroer van Dafne, terwijl de moeder een eigen product is uit zijn beste duiven. 


